
 

Skolebestyrelsen Engelsborgskolen 
 

 

Tirsdag d. 25. maj 2021 klokken 17.00 – 19.30 

 

Lokale: Personalerum  

 

Mødeleder: Julie Kock Clausen 

 

Referent: Martin Steno 

 

Forplejning: Smørrebrød 

 

Deltagere: 

Julie Kock Clausen, Niels Hjølund Pedersen, Maria Ersvær, Anders Bitch, Thomas 

Black-Petersen, Marlene Hjerting, Birthe Pedersen, Bettina Kallenbach, Sara 

Damnjanovic, Linea Black-Petersen; Anders Bitch, Birgitte Jepsen,  

 

Afbud:  

Tina Svendsen, Kasper Ulf, Martin Steno, Haris Bin Waris 

 

 

1. Forberedelse 
modtagelse af 
gæster 

 
Kl. 17.00 – 17.30 
30. min. 
Orientering og drøftelse v. Julie 

Julie havde udarbejdet et oplæg som introduktion til 
bestyrelsens gæster fra CAE og CUP. 
 
Besøg af forvaltningen ved skb. møde 25.05.2021 
Engelsborgskolens kapacietsudvidelse 
JKC 
 



Historik:  

• Lang rejse 

• Mange børn vil gerne gå på Engelsborgskolen 

• Sikre kapacitet 

• Distrikter – et stort, vores eget Vest 

• Langtidsholdbar løsning 
Skolebestyrelsen ønsker at udvikle Engelsborgskolen som en stærk 
og samlende skole for alle børn i Lyngby Vest. Det kræver 
investeringer både til renovering af de nuværende bygninger, som 
på mange områder ikke er tidssvarende, men også til en egentlig 
udbygning, så skolen kan modtage alle børn i Lyngby Vest i årene 
fremover. 
Skolebestyrelsen glæder sig over, at kommunalbestyrelsen lader til 
at arbejde med en løsning, der på den lange bane vil sikre, at alle 
børn, der bor i Lyngby Vest, kan komme til at gå i skole på den 
lokale skole, Engelsborgskolen. 
Skolebestyrelsen har hele tiden arbejdet for at sikre, at skolen ikke 
skulle være en elastikskole, der et ene år er 4-sporet, det næste år 
er 5-sporet. En sådan elastikskole har meget svært ved at 
planlægge og styre økonomi, ansættelser og fastholdelse af dygtigt 
pædagogisk personale.   
Skolebestyrelsen er meget glad for, at der med planen om 
kapacitetsudvidelsen af Engelsborgskolen er håb for, at fremover 
kan skabe rammerne for den bedste kvalitet i skolen for børnene i 
Lyngby vest, så der fremadrettet ikke skal være tvivl om hvor de 
skal gå i skole.   
 
Skolebestyrelsens ønsker og bekymringer ift den kommende 
proces:  

• Langsigtet løsning, plads (Leikarapport 2017 – 30 % for lidt 
kapacitet) 

• Arkitektorisk sammenhængende løsning 

• Læring tænkt ind (inde- og udearealer) 

• Trafik omkring skolen 
I skolebestyrelsen finder vi det særdeles vigtigt, at der nu etableres 
en robust løsning for folkeskolekapaciteten i Lyngby Vest, som 
rækker mindst 15-20 år frem.  Vi bakker derfor op omkring den 
ambitiøse plan, der er fremlagt, som sikrer mulighed for at forankre 
skolens pædagogiske målsætninger i tidssvarende lokaler. Vi ser 
frem til at planerne forankres i en ny lokalplan. 
Vi ønsker at understrege, at hvis Engelsborgsskolens nuværende 
udfordringer skal håndteres, så er det nødvendigt at både Etape 1 
og Etape 2 bliver igangsat. Ud over faglokaler, er der også brug for 
øget hal-kapacitet, som sikres via Fase 2. Vi vil gerne minde om, at 
Kapacitetsundersøgelsen fra 2018 viser, at Engelsborgsskolens 
allerede dengang var 20 % for lille. 
Vi henstiller til, at der sikres en større arkitektonisk sammenhæng 
mellem den bygning der er planlægges opført jf. Etape 1 som 
modulært byggeri og det planlagte byggeri i Etape 2. Vi mener ikke, 



at et modulært byggeri er ambitiøst nok, og at der i højere grad bør 
sikres både arkitektonisk og kvalitetsmæssig sammenhæng mellem 
byggerierne i Etape 1 og Etape 2. 
I forlængelse heraf har vi en bekymring om, at midlertidige 
barakker af gøres til permanent kapacitet. Det vil ikke være 
tilfredsstillende og vil skade den kvalitet som Engelsborgskolen kan 
tilbyde både elever og personale.  
Endelig vil vi gerne minde om, at nyt skolebyggeri kræver også 
kræver investering i udemiljøer, der understøtter elevernes læring. 

 
2. Oplæg vedr. proces 

og afsæt for varig 
kapacitetsudvidelse 
på 
Engelsborgskolen 

 
Kl. 17.30 – 18.45 
60. min. 
Orientering og drøftelse v. CAE og 
CUP 

Der kommer repræsentanter fra Center for pædagogik og 
uddannelse CUP og Center for areal og ejendomme CAE 
De vil komme med et oplæg på proces og afsæt for den varige 
kapacitetsudvidelses fase 1 og 2 på Engelsborgskolen 
 
Deltagere: 

• Rasmus Mattern Nielsen – centerchef CUP 

• Anita Alling – Dam - projektleder 

• Lisbeth Røgind – centerchef CAE 

• Tine Romose – souschef CAE 

• Tine Bottrup – projektleder 

• Diana Walker – udviklingskonsulent CUP 
 
Julie bød gæster velkommen og indledte med af fortælle om 
skolens og bestyrelsens rejse ifht. Hvor vi står nu omkring kapacitet. 
 
Der var oplæg fra gæsterne v. projektledere Tine Bottrup og Anita 
Alling. Herefter god drøftelse mellem bestyrelsens medlemmer og 
gæster med bla. fokus på genhusning på egen matrikel, Klub Baune 
i forløbet, kvalitet af byggeri, trafiksikkerhed- sikker 
skolevejByggeplads, adgangsveje, Transport af materialer, hegn, 
skiltning, sikkerhedsmøder, tilsyn, forebyggelse og information. 
 
Efterfølgende var bestyrelsen fortrøstningsfulde og man havde 
oplevet forvaltningerne som velforberedte og tunet ind på hvad 
skolen har brug for og lyttede til de bekymringer, der blev bragt ind 
i drøftelserne. 
 
Power point oplæg fra forvaltning vedhæftet referat. 

3. Godkendelse af 
dagsorden 

 

Godkendt 

4. Godkendelse af 
referat fra sidste 
møde 

Godkendt – enkelt sted manglede ordet skolepatrulje – BKA 
skriver ind og sender ud samt lægger på hjemmeside. 

5. Meddelelser  
 
Formand: 
 

 
Julie orienterede om første skoledag – det blev aftalt at rollerne 
uddelegeres ved næste bestyrelsesmøde og er et punkt på næste 
møde. 



 
 
 
 
 
Ledelse: 
 
 
 
Elever: 
 
 
Medarbejderrepræsentanter: 
 
 
Andre meddelelser:  
 
 
Kl. 18.45 – 19.00 
30. min. 
Orientering v. alle 

 

Ansat ny afdelingsleder der skal have ansvar for Engelsborgskolens 
ressourcecenter. Et enigt ansættelsesudvalg indstillede Tasja 
Jensen, der starter pr. 1. juni 2021. Der var 28 ansøger i et stærkt 
felt. Tasja er i forvejen ansat som LKT lærer på skolen, hvilket 
betyder at denne stilling skal genbesættes og vil blive slået op 
hurtigst muligt. Tasja vil deltage på næste bestyrelsesmøde, hvor 
hun vil præsentere sig selv. Som en del af omstillingsarbejdet inden 
for det specialerede område opnormerer skolen med to LKT-
pædagoger og en LKT lærer pr. 1. august 2021. Disse stillinger har 
været slået op og er blevet godt besat. 

 
Elevrådet har arbejdet med hvordan de 5000 kroner der er 
bevilliget fra regeringen til en trivselsindsats på hele skolen 
kunne bruges. Det er besluttet at der kommer en isbil i den 
sidste uge op til sommerferien, hvor elevrådet så vil dele is ud 
til alle skolens elever. 
 
 
 

 

6. Status yderligere 
delvis genåbning 

 
Kl. 19.00 – 19.10 
10. min 
Orientering v. Bettina 

Opfølgning og orientering i forbindelse med den delvise 
yderligere genåbning for 5. til 9. årgang. 
 
Vi er endnu engang kommet rigtigt godt i gang. Vi oplever 
som skole at det er rigtigt hårdt for mange af eleverne at 
vende tilbage til skolen og dette er vi meget opmærksomme 
på for tidligt at kunne støtte op omkring elevernes sociale og 
faglige trivsel. 
Vi oplever relativ lav smitte og kan se at vores organisering 
virker idet det er relativt få der hjemsendes som nære 
kontakter når vi har haft elever der er testet positive og har 
været i skole. 
Testningen af elever over 12 år to gange om ugen fungere 
fint.  
Vi oplever dog at mængden af nære kontakter blandt 
personalet gør at driften til tider er meget påvirket – men 
dette ligger fint i tråd med at vi privat ses med flere 
mennesker og er begyndt at åbne mere op for sociale 
kontakter privat. 

7. Præsentation af nyt 
værdigrundlag 

 
Kl. 19.10 – 19.20 
10. min. 
Orientering v. Kasper 

Engelsborgskolen har fået nyt værdigrundlag. Feedback på 
processen fra personalet har været god. Personalet har 
virkeligt følt sig inddraget.  
Der vil blive afholdt fælles internatkursus for hele skolens 
personale i november med henblik på drøftelser og 



planlægning og koordinering omkring hvordan vi fælles sikre 
værdigrundlaget liv ude i alle kroge af skolen. 

8. Eventuelt 
 

Kl. 19.20 – 19.25 
5. min 
v. Julie 

Det er ønsket at sommerfrokost bestyrelsesmødet udskydes 
til august hvor der gerne skulle være mere ro om Covid-19.  
Næste bestyrelsesmøde afholdes derfor i teams som 
forhåbentligt det sidste. 

9. Til formidling  
 

Kl. 19.25 – 19.30 
5 min.  
v. Julie 

Bettina skriver noget om kapacitetsudvidelsen og processen i 
sommerferiebrev til forældre. 
 
Julie drøfter kommunikationsstrategi med Kasper fra 
bestyrelsens side omkring kapacitet. 

10. Kommende punkter • Værdigrundlaget – hvordan får vi det med på 
forældremøderne fremadrettet? 

• Hvordan får vi en ny skolebestyrelse 

• Kompetenceudvikling af lærere   

• Kommunikation  

• Principper til revidering 
 

 


